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Historische Vereniging Hardinxveld-Giessendam 
Secretariaat: Buitendams 77, 3371 BB Hardinxveld-Giessendam   

Telefoon: 0184-61 45 63. Email: info@hv-hardinxveld-giessendam.nl  

 

JAARVERSLAG VAN DE SECRETARIS OVER DE PERIODE OKTOBER 2022 – MAART 2023 

Daar de algemene ledenvergadering door coronaperikelen niet in april kon worden gehouden heeft 

deze plaatsgevonden op 20 september. In april telde de Vereniging 773 leden. Door de hoge 

gemiddelde leeftijd van onze leden daalt het aantal helaas gestaag. In maart en april 2023 konden we 

gelukkig een aantal nieuwe leden inschrijven en is het ledenaantal in september 2022: 778.  

Op de ALV werd afscheid genomen van vier bestuursleden, de heren De Haan en Van den Bout en de 

dames Kampman en Scheijgrond. Mevrouw Kampman blijft tot nader order wel de winkeldiensten 

vervullen en de heer Van den Bout kan te allen tijde geraadpleegd worden. De heer De Haan werd 

een Koninklijke Onderscheiding opgespeld door mevrouw Baggerman voor de vele activiteiten die hij 

in de afgelopen 44 jaar voor de Vereniging heeft ontplooid. Hij mag zich voortaan lid in de Orde van 

Oranje Nassau noemen. De voorzitter bedankt de vertrekkende bestuursleden voor de grote bijdrage 

die zij geleverd hebben aan de Vereniging. 

De oud-voorzitter en mede oprichter van de HV,  Arie van der Meijden, hield deze avond een lezing 

over de roerige jaren 70, waarin het ontstaan en de geschiedenis van de Historische Vereniging 

Hardinxveld-Giessendam nog eens werden belicht. 

Donderdag 6 oktober werd de seniorenmiddag gehouden waaraan de Historische Vereniging ook 

weer haar bijdrage leverde. De oude foto’s die op deze middag vertoond werden zorgden weer voor 

een groot publiek bij de stand. 

Op dinsdag 11 oktober vond de statutair tweede ledenvergadering plaats en ook tijdens deze 

vergadering gingen de aanwezige leden unaniem akkoord met de nieuwe statuten. Deze zijn 

inmiddels op de website geplaatst. 

Aansluitend aan het huishoudelijk gedeelte op 11 oktober hield Evert van Lopik, bestuurslid van de 

Stichting Dorpsbehoud,  een lezing over “De bebouwde cultuur in onze omgeving”. Over deze lezing 

zijn veel positieve reacties ontvangen. 

Zoals gebruikelijk zijn in de afgelopen periode weer de maandelijkse bestuursvergaderingen 

gehouden en de incidentele besprekingen met Stichting Dorpsbehoud en andere instanties waarmee 

de HV vaak samenwerkt.  

In de afgelopen periode verloor de vereniging diverse trouwe leden. Ons oud-bestuurslid Jan 

Dubbeldam overleed op 15 oktober. Hoewel hij al jarenlang geen bestuurslid meer was bleef hij zich 

inspannen voor de HV, vooral op het gebied van de genealogie.  

Op 15 november hebben Peter van Wijngaarden en Ronald Nederveen overlegd met een consulent 

van het Erfgoedhuis Zuid-Holland inzake het beleid rond digitalisering, de digitale catalogisering van 

de collectie en  nog wat onderwerpen inzake onze digitale toekomst.  Het Erfgoedhuis leverde een 

advies op maat, waaraan wegens gebrek aan bestuursleden en vrijwilligers tot heden geen uitvoering 

is gegeven. 

Op 16 december hield de voorzitter een rondwandeling door het centrum van Neder-Hardinxveld in 

het kader van het project ‘Ontmoetingen Online’, een interactief, sociaal en digitaal platform voor 

mensen die min of meer aan huis gebonden zijn.  
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Weekblad ‘Rondom de Giessen’ is gedigitaliseerd door GMS te Sliedrecht. De digitale kranten zijn te 

raadplegen op de computer in het HIC. Daar kunnen ook de jaargangen 1975-1974 van ‘Het Kompas’ 

worden ingezien. 

De A3 scanner is inmiddels volop in bedrijf en het personeelsorgaan van de scheepswerf De 

Merwede, genaamd “Langs de Helling,” is geheel gescand. In de toekomst zal de HV zich steeds meer 

gaan richten op de digitale wereld. 

Aan de oproep voor vrijwilligers is gehoor gegeven door Jan-Jaap Hammenga, leerling van de 

Calvijnschool, die voor een maatschappelijke stage van 30 uur zijn diensten aanbood. Jan-Jaap is heel 

handig met de moderne apparatuur en bleek een uitstekende hulp bij het scannen van ‘Van De 

Helling’ en andere documenten en ook bij het onderzoek van Jaap van Gelder naar de geschiedenis 

van de watertoren. 

Op 22 februari is het boek ‘Dorpsinventarisatie’ de publicatie van de Stichting Dorpsbehoud, waaraan 

jaren is gewerkt door Arie van der Meijden en Evert van Lopik, gepresenteerd. Het is een lijvig 

boekwerk geworden met 240 interessante panden in het dorp. De HV heeft hieraan een financiële 

bijdrage verleend en is ook actief bij de uitgifte van dit werk. 

Voorbereidingen voor een publicatie in de Historische Reeks (nr. 50) over de geschiedenis van de 

Werf Merwedestichting zijn in volle gang. Helaas is het archief van scheepswerf De Merwede, 

aanwezig in het Regionaal Archief Dordrecht, nog niet geïnventariseerd en daardoor niet ter inzage. 

Onze vrijwilliger Hans van der Meijden is er wel in geslaagd de bouwtekeningen te vinden in het 

archief van de gemeente Hardinxveld-Giessendam 

Tevens wordt gewerkt aan een boek over de geschiedenis van de plaatselijke brandweer. Ewoud Klop 

heeft hieraan al vele uren besteed. Hij kan putten uit een groot archief met ontzettend veel foto’s die 

hij in de afgelopen jaren bij zijn brandweerwerkzaamheden heeft genomen. Hans van der Meijden 

heeft maandenlang onderzoek verricht in de archieven van de gemeente Hardinxveld-Giessendam. 

We ontvingen het archief van de Geitenfokvereniging ‘Steeds Voorwaarts’. Zulke archiefjes zijn van 

onschatbare waarde voor de cultuurgeschiedenis van ons dorp 

De maandelijkse rubriek in Het Kompas met artikelen uit Het Kompas van 40 of 50 jaar geleden werd 

voortgezet en zal ook in 2023 verder gaan.  

Om de financiële administratie te vergemakkelijken is overgegaan op een nieuw boekhoudkundig 

pakket: e-boekhouden, dat een aangepaste versie voor verenigingen en stichtingen heeft die werken 

met een ledenadministratie. 

De genealogische werkgroep die elke zaterdagmorgen in het HIC aanwezig is heeft weer veel 

onderzoek gedaan en veel vragen beantwoord. 

De fraaie en veelbekeken etalages in het HIC worden regelmatig verzorgd door de familie Hagenaar, 

die over een grote collectie brocante beschikt. 

In het HIC is het op de zaterdagmorgen altijd een gezellige drukte. Een aanlooppunt in een rustige 

Peulenstraat.  

And last but not least, op de laatstgehouden algemene ledenvergadering heeft Peter van 

Wijngaarden gevraagd of er iemand is die hem op termijn zou kunnen opvolgen als voorzitter. Niet 

dat hij plannen heeft om op korte termijn zijn functie neer te leggen, maar zou zich op korte termijn 

een gegadigde melden, dan kan hij langere tijd meedraaien alvorens hij de voorzittershamer zal 
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overnemen. Doch niet alleen een voorzitter is welkom, ook andere bestuursleden worden met open 

armen ontvangen.  

 

PLANNEN VOOR HET JAAR 2023/2024 

Uiteraard worden nu weer maandelijks bestuursvergaderingen gehouden. 

Het digitaliseren van tijdschriften en documenten zal de komende tijd veel tijd in beslag nemen. 

Op 3 juni a.s. zal in ons dorp een grootscheepse culturele dag worden gehouden waaraan inmiddels 
17 organisaties hun medewerking hebben toegezegd.  De bijdrage van de HV zal bestaan uit een 
fotoquiz. 

Ook zal dit jaar weer worden deelgenomen worden aan de Open Monumentendag, die gehouden zal 
worden op 9 september. Het thema is Levend Erfgoed. Deze dag valt samen met de gemeentedag. 
De HV zal aan beide deelnemen. Over de wijze waarop wordt nog nagedacht. 

Op 5 oktober zal de jaarlijkse ‘Seniorenmiddag’ worden gehouden. De HV zal ook hier weer aanwezig 
zijn met een stand. 

De voorbereidingen voor de publicaties over de Brandweer en Werf De Merwedestichting worden 
voortgezet. De verwachting is dat het boekje over de Mewedestichting in november kan worden 
gepresenteerd. Ook bij de samenstelling van dit boekje werken we nauw samen met de Stichting 
Dorpsbehoud. 

In de woon-zorgcomplex ‘De Lange Wei’ zal de Vereniging een expositie inrichten met oude foto’s, 
tekeningen en aquarellen. 

Aan het project ‘conservering zalmschouw’ wordt veel tijd en aandacht besteed. Dankzij de inzet van 
3 vrijwilligers is de verwachting dat dit project tot een goed einde zal worden gebracht. 

Willy van de Bree-Ooms, secretaris 

 
 

 

 

 

 


